
Hikistä hommaa 

 

Alkupallottelukin tökkii. Vastustaja lyö viuhuvia alakierteisiä palloja, jotka napsah-

tavat kentän kulmiin. Pohkeet ja nivuset ovat hellinä mielessä vielä kihelmöivistä 

neljästä onnistuneesta ottelusta. Muutama kaveri katsomossa ihmettelee, että eikös 

tuo osaa edes pallotella rentoutuneesti. Mitähän tuostakin tulee. 

 

Ottelu alkaa. Vastustaja syöttää. Pallo kimmahtaa kiivaasti hallin lakatusta lattiasta 

ilman, että ehdin edes kättä väräyttää. Toinenkin piste hujahtaa harakoille. Sitten 

pääsen vähän käsiksi kumppanin kakkossyöttöön. Peli menee kuitenkin vastustajalle 

ja vielä monta perään. 

 

Huipputennis on nopeutunut vuosi vuodelta. Raavaat ja pitkät miehen köriläät lyövät 

syöttöpalloon yli kahdensadan kilometrin nopeuden ja ryntäävät perään verkolle. Jos 

vastustaja saa pallon ylipäänsä takaisin, syöttäjä niittaa sen verkolta. 

 

Katsojat eivät tykkää parin kolmen lyönnin tenniksestä. Televisioyhtiöt pelkäävät, 

että pelistä tulee liian yksitoikkoista ja että mainostajat kaikkoavat. 

 

Tennisyhteisö onkin miettinyt keinoja pallorallien pidentämiseksi ja pelin saamiseksi 

jälleen kihelmöivän kiinnostavaksi. On suunniteltu verkon nostamista, erillisen syöt-

töviivan maalaamista kauas takarajan taakse, syöttöruudun lyhentämistä, kakkos-

syötön poistamista ja muita vippaskonsteja. Muutosten on kuitenkin katsottu muutta-

van koko tennispelin luonnetta, eivätkä ne ole saaneet kannatusta. 

 

Taannoin keksittiin vielä yksi keino, nimittäin tennispallon suurentaminen. Isomman 

pallon ilmanvastus olisi suurempi ja siihen olisi vaikeampi saada kovaa kierrettä. Li-

säksi se pomppaisi pehmeämmin ja korkeammalle. Syötön vastaanottaja ehtisi hel-

pommin mukaan. Isompi pallo näkyy myös selvemmin. 

 

Kansainvälinen Tennisliitto ITF tarttuikin ajatukseen ja hyväksyi koekäyttöön noin 6 

% suuremman pallon. Pallon paino ja muut ominaisuudet jäivät suunnilleen ennal-

leen. Palloja käytetään kahden vuoden ajan pienehköissä kovilla alustoilla pelattavis-

sa ammattilaisturnauksissa. 

 

Ranking-listan kärjessä keikkuvat miehet eivät ole muutoksesta innoissaan. Hehän 

tietysti haluavat voittaa kisoja ja ansaita enemmän rahaa. Ja he ovat huipulla muun 

muassa sen vuoksi, että he osaavat syöttää kovaa ja lyödä lujaa. Mutta toivottavasti 

katsojien vallitseva mielipide jyrää. 

 

Joidenkin suomalaisten 15 % onnistumistodennäköisyydellä palloa takovien B-

luokan pelaajien on myös kerrottu vastustavan muutosta. 

 

Piskuinen Perniö-Tenniskin päätti elää etulinjassa. Uudet isot pallothan sopisivat 

kuin nakutettu kovalle puulattialle. No, pallot toimivatkin mainiosti, mutta eivät ne 

minun hikistä loppuotteluani pelastaneet. Turpiin tuli että oikein kipiää teki. 

 

pajen 


